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NIEUWSBRIEF  

PvdA afdeling Den Helder   

 

 
Mei 2024   

   

Van de bestuurstafel:   
Door Aukelien Jellema  

Bijna een jaar ben ik nu de nieuwe voorzitter van onze Helders 

PvdA afdeling. Een jaar waarin ik als voorzitter en wij als bestuur 

vol ‘aan de bak’ moesten. Nauwelijks mocht ik in het bestuur aan 

mijn nieuwe functie beginnen of in juli ’23 viel het Kabinet 

waardoor er in november landelijke verkiezingen kwamen. De 

campagne bij deze verkiezingen hebben we voor het eerst samen 

met de afdeling GroenLinks van Den Helder georganiseerd.  

Een bescheiden campagne, met canvassen (huis-aan-huizen, zoals 

ze dat bij GroenLinks noemen) en een ochtend op de markt… 

maar dan toch. De eerste kennismaking met GroenLinks zit erop 

immers: onbekend maakt onbemind. 

Maar dit voorjaar opnieuw verkiezingen, ditmaal voor Europa. We 

willen - daar wat dat kan – in deze campagne opnieuw met 

GroenLinks optrekken om een zo goed mogelijk resultaat te 

behalen!  

Het bestuur roept u dan ook op om uw stem vooral niet verloren 

te laten gaan op 6 juni. Want stemmen voor een progressief en 

sociaal Europa is nú meer dan ooit nodig! 

 

 

 

 
 

Wat is er nieuw  

Maar liefst 10 nieuwe leden hebben we 

sinds de nazomer van 2023 binnen onze 

afdeling mogen begroeten. 

Wij heten hartelijk welkom aan: Ursula 

Bouchier, Marco Burgers,                                                                                                                 

Cees Rondel, Sanne Bijpost,                                                                                                                 

Patrick Gerritsen, Ron de Haan,                                                                                                              

Ellen de Haan – 

Hundscheidt,                                                                                            

Jari Tacx, Frans Zoetelief en Chris van 

Gulik.  

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

OPROEP! Het bestuur is met het 

vertrek van bestuurslid Henk 

Bleekemolen en penningmeester 

Annemieke Kasander met de helft 

uitgedund.  

Bent u als afdelingslid toe aan een 

nieuwe uitdaging? Kom dan ons bestuur 

versterken! Als penningmeester of als 

algemeen bestuurslid. Mail of bel voor 

info met de voorzitter: 

aukelienjellema@gmail.com               

of 06-12416056 

 

 

mailto:aukelienjellema@gmail.com
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Vanuit de wethouder 

Door Peter de Vrij  

De gemeentelijke Begroting 

Waar gemeenten de afgelopen jaren voortdurend in de clinch lagen over de tekortschietende 
financiering, lijken de lokale financiën in een wat rustiger vaarwater terecht te zijn gekomen. Voor 
de komende twee jaar is dat inderdaad het geval, maar daarna “barst de storm los”, ook voor Den 
Helder. Hoe komt dat? En waarom is daar niet meer aandacht voor? 

Begroten is nooit eenvoudig, maar met de zogenaamde “ravijnjaren” 2026 en 2027 in zicht, is de 
Kadernota van gemeenten dit jaar al helemaal complex. Want hoe maak je financieel beleid als er 
geen zekerheid is? ‘De komende twee jaar lijkt er genoeg geld te zijn omdat we als gemeenten nog 
redelijk zeker zijn van een bepaald bedrag dat we uit het Gemeentefonds krijgen. De echte pijn komt 
ná 2026 waarin grote kortingen zijn aangekondigd vanuit het Rijk. 

De gemeenteraad van Den Helder heeft begin dit jaar in een motie het College van Burgemeester en 
Wethouders (B&W) opgedragen te komen met een sluitende meerjarenbegroting tot én met 2028. Én 
voorstellen te doen waar bezuinigingen mogelijk zijn. De PvdA-fractie, bij monde van onze 
fractieleden Jan de Leeuw en Ben Spandaw, heeft toen tégen deze motie gestemd, in afwachting van 
verder ontwikkelingen zoals de Voorjaarsnota en kabinetsformatie. Nog even afwachten om onrust in 
de samenleving over de eventuele bezuinigingen te voorkomen, aldus de fractie. Deze onrust is er 
toch gekomen met de eerste voorstellen om te komen met bezuinigen om die sluitende begroting 
toch te kunnen presenteren. 

Ook binnen het sociaal domein zal in totaal zo’n 5 tot 6 miljoen euro bezuinigd moeten gaan worden. 
De vraag was en is: hóe gaan wij deze bezuiniging opvangen zónder die inwoners die op de één of 
andere wijze van het sociaal domein afhankelijk, zijn te treffen? Wij hebben vooral gekeken naar 
effectiviteit en efficiëntie van de organisatie van het sociaal domein. Daar zien wij mogelijkheden. 
Ook binnen de inkoop van WMO-onderdelen (Wet maatschappelijke ondersteuning) kan een slag 
geslagen worden. Dit doen wij door de kwaliteitseisen van de organisaties en instellingen te 
verhogen. 

Het armoedebeleid zoals dit 6 jaar geleden is opgezet, trachten we buiten schot te laten, maar we 
ontkomen er niet helemaal aan. Er liggen hiervoor twee voorstellen: het subsidieplafond op het 
Jeugdsportfonds, Jeugd Cultuurfonds en Kinderpakket of het versoberen van de collectieve 
zorgverzekering. Het is aan de gemeenteraad hier een besluit over te nemen. 

Inmiddels zijn er door het Rijk een aantal besluiten genomen die in eerste instantie positief zijn voor 
de gemeentelijke financiën. Hierdoor lijkt de meerjarenbegroting er wat beter uit te komen zien. 
Echter, er is nog veel onduidelijk, bijvoorbeeld of het nieuw te vormen Kabinet maatregelen zal 
nemen om dat dreigende ravijnjaar (met een forse bezuiniging op het Gemeentefonds) ongedaan zal 
maken of zal verlichten. 

De Gemeenteraad gaat binnenkort in overleg met het College van B&W om kaders te stellen voor de 
komende (meerjaren) begroting. 

=                                                                                           

                                        .  
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Vanuit de fractie  

Door Ben Spandaw  

 

Deze periode zijn we druk bezig met de Kadernota. Door een motie moet de raad, tegen het VNG- 

advies in, komen met een meerjarige sluitende begroting. De PvdA Den Helder heeft deze motie niet 

gesteund, maar moeten er nu wel naar werken. Het geld wordt door verschillende partijen vooral 

gezocht bij de posten die het meeste kosten. Deze posten komen vooral uit het sociaal domein. Wij 

proberen als fractie, samen met onze wethouder, te kijken hoe we dit in goede banen kunnen 

leiden. 

Wij vinden namelijk niet dat je het geld weg kunt halen bij de mensen die dit het hardst nodig 

hebben. Het is soms lastig manoeuvreren binnen de coalitie, maar wij geven ons 

Sociaaldemocratische signaal duidelijk af en we vinden partijen die hierin met ons optrekken. 

 

 
Commissielid Monica Anthonijs en fractielid Ben Spandaw  
in actie in de commissie Maatschappelijke Ontwikkeling 

 

 

         
 

 

 

 

Op 18 en 19 mei is fractievoorzitter Jan de 

Leeuw met de Helderse gemeenteraad 

meegereisd naar Den Haag, voor een 

werkbezoek aan de Tweede Kamer.  

Bij die gelegenheid heeft Jan gesproken met 

onze eigen Kamerleden Songül Mutluer en 

Habtamu de Hoop.  

Songül Mutluer heeft toegezegd op korte 

termijn een werkbezoek naar onze Helderse 

afdeling te willen afleggen. Uiteraard pakt het 

bestuur dit aanbod met beide handen aan.  
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LET OP, AANMELDEN NOODZAKELIJK! 

 

Op vrijdagavond 10 mei as. komt GroenLinks-PvdA Europarlementariër Thijs Reuten naar Den Helder. 

Thijs – op de nieuwe kieslijst onze nummer 6 - zal een presentatie over zijn werk in Brussel en 

Straatsburg geven en er zal volop gelegenheid zijn om met hem in gesprek te gaan. 

 

Omdat er een beperkt aantal plaatsen beschikbaar is, is het APERT NOODZAKELIJK dat u zich van te 

voren opgeeft. Doe dat door een mail te sturen naar: afdeling@pvdadenhelder.nl 

Er zijn ongeveer 40 plekken beschikbaar voor onze PvdA-afdeling en even zoveel plaatsen voor 

GroenLinks.  

Dus wees er op tijd bij! Wij zien u graag op de 10e mei, in Openbare Bibliotheek School 7.  

 

 

 

mailto:afdeling@pvdadenhelder.nl
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Op 6 juni 2024 zijn er weer verkiezingen. 

We gaan naar de stembus voor een nieuw Europees Parlement. 

Laat u stem niet verloren gaan en kies voor een progressief, sociaal en veilig 

Europa. 

Een stem vóór Eruopa is een stem vóór Nederland. 

 

Bent u niet in de gelegenheid om te stemmen? Kunt u het stemlokaal niet op eigen 

gelegenheid bereiken? Bel dan met met “De Rode Taxi”. Wij helpen u op 6 juni 

graag op weg.  

 

  06-12416056.                

 

 



Pagina 6 van 9 

 

Memoriam Jan Manderfeld 

 

Roerige tijden  

Het zijn roerige tijdens in de Gemeenteraad. Na het opzeggen van het vertrouwen door één van de 

coalitiepartijen in de (alle) zittende wethouders, lijkt de Helderse gemeenteraad zich in een soort 

‘niemandsland’ te bevinden. Voor onze fractie, met fractievoorzitter Jan de Leeuw voorop, zijn het 

lastige tijden. Er wordt intensief overleg gevoerd, door hem, met alle betrokkenen om uit deze 

bestuurlijke crisis te komen. 

De fractievoorzitter houdt het bestuur op de hoogte van de ontwikkelingen en waar mogelijk denkt het 

bestuur mee. Mocht het nodig zijn een extra Algemene Ledenvergadering te houden, dan komen wij daar 

uiteraard op tijd over in de lucht bij u.   

 

   Oud PvdA wethouder Jan Manderfeld is niet meer. Op 28 maart jl. is hij 
op 81-jarige leeftijd overleden. Het bestuur en de fractie hebben met verdriet kennisgenomen van zijn 
overlijden. Jan was vele jaren actief voor de Helderse PvdA als gemeenteraadslid, fractievoorzitter en 
wethouder. 

Zijn lidmaatschap van de Partij van de Arbeid dateert uit 1984 en door een gunstige plaatsing op 
kandidatenlijst voor de gemeenteraadsverkiezingen maakte Manderfeld vanaf september 1986 deel uit 
van het stadsbestuur. Zijn interesse lag op ruimtelijke ordening, werkgelegenheid en milieu. 

Op 1 april 1987 diende hij met twee fractiegenoten een motie in, voor het instellen van een 
gemeentelijk cultuurhistorisch beleidskader. Deze motie werd door Burgemeester en Wethouders 
overgenomen. In die motie werd naast culturele en educatieve elementen, ook aandacht gegeven aan 
toeristische en recreatieve ontwikkelingen. Ook vroeg Jan indertijd aandacht om samen met het 
bestuur van het Redding museum "Dorus Rijkers" een beleidsplan te ontwikkelen. 

Jan volgde in 1987 Ben Schrieken op als fractievoorzitter. In deze periode was Jan ook actief als 
secretaris van de stichting "Kunstuitleen" en lid van de gemeentelijke adviescommissie voor aankoop 
van kunstwerken. Daarnaast heeft hij in die periode als voorzitter van de stichting "Stelling van Den 
Helder" een grote bijdrage geleverd aan de in Den Helder aanwezige historische verdedigingswerken 
zoals fort Kijkduin. Deze beschermen en er economische invulling aan geven is hem goed gelukt. 

Na zijn fractievoorzitterschap werd Jan wethouder waarbij hij de portefeuille ruimtelijke ordening en 
stadsbeheer onder zijn hoede kreeg. In 1999 trad Jan Manderfeld terug als wethouder. 

Na zijn wethouderschap was hij tot april 2005 directeur van Landschap Noord-Holland, waarna hij van 
2010 tot begin 2017 als voorzitter van de Raad van Toezicht bij de Helderse Vallei betrokken is 
geweest. Ook was hij - zowel als bestuurder als vrijwilliger - enige tijd betrokken bij de Museumhaven 
Willemsoord. 

Jan is tot het einde van zijn leven betrokken geweest bij onze Helderse PvdA afdeling. Wij zijn Jan 
veel dank verschuldigd en denken met een warm en ‘rood’ hart, met genegenheid aan hem terug. 
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Jubilarissen!  

Maar liefst 3 afdelingsleden zijn dit jaar 25 lid van onze partij.  

Op 1 mei heeft het bestuur aan een van onze leden in de Schooten en aan een echtpaar in Nieuw Den 

Helder hun partijspeldje uitgereikt.  

Wij feliciteren onze afdelingsgenoten van harte met deze mooie mijlpaal!  

    

10 mei 

Op 10 mei as. Komt onze GroenLinks PvdA Europarlementariër Thijs Reuten naar Den Helder. 

Voorafgaande aan de avond van zijn lezing (zie pagina 4. van deze Nieuwsbrief) zal Thijs met enkele 

genodigden uit de afdelingen PvdA en GroenLinks een werkbezoek afleggen aan de Koninklijke Marine. 

Op het Marine-terrein wordt er langs de onderdelen gefietst die vanuit het Maritiem Cluster belangrijk 

zijn voor Defensie en voor Den Helder.  

    

            Het bestuur wenst u een mooie Dag van de Arbeid toe.                                               
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Wmo-verworvenheden…. 
  

 Peter de Vrij heeft diverse onderdelen binnen de ‘Sociale Domein’ in zijn portefeuille en heeft 

in de afgelopen jaren actief ingezet op het verbeteren van de prestaties van de gemeente Den 

Helder binnen de Wet Maatschappelijke Ondersteuning (Wmo)  

Een kort vraaggesprek tussen voorzitter Aukelien Jellema (A) en wethouder Peter de Vrij (P) 

 

A: “Waar gaat dit onder andere over Peter?”  

P: “Onlangs heeft de gemeente in een zogenaamde Raads-Informatiebrief (RIB) de gemeenteraad 

geïnformeerd over de presentaties binnen de Wmo. Daarover was op 25 maart jl. al 

een   beeldvormende avond gehouden.  Tijdens de presentatie zijn alle aanwezigen geïnformeerd 

over de huidige stand van zaken met betrekking tot de Wmo”.  

 

A: ”En waarom dat?” 

P: “Het doel was om inzicht te geven in de positieve ontwikkelingen. Eén van die positieve 

ontwikkelingen is bijvoorbeeld dat er geen achterstanden meer zijn en dat de meldingen binnen de 

wettelijke termijnen worden afgehandeld. Dat is een enorme vooruitgang voor de gemeente maar 

natuurlijk vooral voor de aanvragers, de mensen die een beroep doen op onze Wmo-voorzieningen”. 

  

A: “Mooi dat dat gelukt is, lijkt me?”  

P: “Zeker! Gemiddeld is er, wat betreft de Wmo, een werkvoorraad van 40 meldingen. De wachttijd 

voor een keukentafelgesprek met een Wmo-consulent bedraagt gemiddeld 14 dagen. Die wachttijd 

is nu ruim binnen de wettelijke kaders die de Wmo vanuit 2015 stelt, waarbij de onderzoekstermijn 

maximaal 6 weken mag duren. Waar er vorig jaar nog sprake was van achterstanden en wachttijden 

kan ik nu aangeven dat dit niet meer aan de orde is”. 

  

A: “Kun je oorzaken aangeven waarom dit alles zo verbeterd is?” 

P: “Door data gedreven en slimmer te werken en aflopende indicaties vroegtijdig te signaleren zijn 

de achterstanden ingelopen. Ook heeft het wijkgericht werken en de integrale toegang een positief 

effect op de binnenkomende meldingen. 

In dit lopende jaar 2024 wil ik permanente aandacht voor het blíjven verbeteren van de 

dienstverlening. En dan zijn wat mij betreft de belangrijkste speerpunten: het blijven inzetten op 

brede ontwikkeling, het innoveren van de werkprocessen en de werkinstructies, het vroegtijdig zien 

van aflopende indicaties en daar ook op handelen en zorgen voor goede nazorg. Ik noem dat 

excellente dienstverlening”.   
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Pieter Blank (r.) en Jan de Leeuw  

 
Agenda voor 2024

• Vrijdag 10 mei: lezing van Europarlementariër Thijs Reuten in bibliotheek School 7.  
• Donderdag 30 mei 2024: Algemene Ledenvergadering (ALV) in de Boerderij/ De Schooten 
• Donderdag 5 september 2024: Bestuursvergadering t.b.v. ALV-voorbereiding  
• Dinsdag 17 september 2024: Algemene Ledenvergadering - waarschijnlijk in Julianadorp  
• Dinsdag 22 oktober 2024: Algemene Ledenvergadering - waarschijnlijk in Oud Den Helder met 

daarin: Jaarplan 2025, Begroting 2025 
• Donderdag 7 november 2024: Bestuursvergadering  
• Eind december: Eindejaar borrel voor de afdeling, mogelijk i.s.m. GroenLinks Den Helder 

 

Annemieke Kasander heeft afscheid 

genomen van het bestuur voor wat betreft 

haar functie als penningmeester. 

Annemieke heeft deze functie … jaar voor 

de afdeling vervuld. We bedanken 

Annemieke hartelijk voor het verzette werk.  

 

Het betekent wél dat we als bestuur op 

zoek zijn naar een nieuwe penningmeester. 

Heeft u belangstelling? Neem dat contact op 

met het bestuur of meld u tijdens de 

eerstvolgende Algemene Ledenvergadering   

Pieter Blank heeft afscheid genomen van de 

actieve politiek. In vorige bestuursperioden 

is Pieter fractielid voor onze partij geweest. 

Sinds maart 2022, na de laatste 

gemeenteraadsverkiezingen, was hij 

commissielid. Het politieke werk was voor 

Pieter niet langer te combineren met zijn 

dagelijkse werk en zijn vele andere 

bezigheden.  Op 30 november jl. heeft de 

afdeling Pieter ‘uitgezwaaid’ met bloemen, 

een attentie en mooie woorden 

uitgesproken door fractievoorzitter Jan de 

Leeuw. Wij zijn Pieter veel dank 

verschuldigd voor zijn tomeloze inzet voor 

de partij in het algemeen en voor onze 

Helderse afdeling in het bijzonder.  

 

Sinds een aantal jaren is Henk Bleekemolen algemeen 

bestuurslid van onze afdeling – en na het afscheid van 

onze voormalige voorzitter Maja de Jong, ook even 

plaatsvervangend voorzitter geweest. Henk gaat 

verhuizen buiten de stad. Daarom neemt hij afscheid 

van het bestuur en legt hij medio dit jaar zijn 

bestuursfunctie neer.  

Dat vindt het bestuur erg jammer maar de dingen gaan 

zoals ze gaan. We wensen Henk en zijn echtgenote veel 

geluk toe in hun nieuwe woning en hun nieuwe leven in 

een andere provincie.  

                                                 

Afscheid van….  


